
1 

 

P r o t o k ó ł   Nr XXXVIII/2014 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 26 marca   2014 r. odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Gminy w Zarszynie. ul. Bieszczadzka 74  

 

Początek sesji godz. 12:00     zakończenie – godz. 14:00 

 

Radni obecni: 

 

1. Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz 

3. Niemiec Wojciech 

4. Burczyk Stanisław 

5. Bałut Krzysztof 

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam 

8. Małek Janusz 

9. Mindur Andrzej 

10. Orybkiewicz Jan 

11. Stączek Jerzy 

12. Szajna Anna 

13. Trygar Krystyna 

14. Tutak Piotr 

15. Twarda Renata 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy       - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Prezes MedicSan Spółka z o.o 

  w Nowosielcach       - Pani Urszula Wanielista 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z XXXVI i XXXVII sesji Rady Gminy 

Zarszyn. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji 
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uchwał Rady Gminy. 

6. Informacja o stanie służby zdrowia na terenie Gminy Zarszyn. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zarszyn na lata 2014-2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

położnej na terenie wsi Odrzechowa, stanowiącej własność Skarbu Państwa – Agencji 

Nieruchomości Rolnych.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Zarszyn oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania 

opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli, 

specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane na  

rok 2014.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

niepublicznych posiadających uprawnienia szkoły publicznej, niepublicznych 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Odrzechowa. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zarszyn w 2014 r.  

16. Sprawozdanie  z realizacji „Rocznego Programu współpracy Gminy Zarszyn 

 z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2013 r” .    

17. Wolne wnioski i zapytania. 

18. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

19. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, który  na wstępie 

powitał radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 15 radnych. Obrady były zatem prawomocne do podejmowania  uchwał. 

 

Ad. 2. Nie wprowadzono zmian w porządku obrad ustalonym przez Przewodniczącego Rady 

Gminy.  

 

Ad. 3. Nie wniesiono propozycji i uwag do protokołu  Nr XXXVI i XXXVII z sesji  Rady 

Gminy Zarszyn.  

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami ,  

a także z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności 
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poszczególnych referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

Nad złożonymi sprawozdaniami w dyskusji głos zabrali : 

- Radna Alfreda Gierad zapytała, czy w podpisanej umowie o termomodernizację obiektów  

komunalnych na terenie gminy nie zmieniła się  ilość tych  obiektów i czy  zostały ujęte tylko  

te, o których była wcześniej mowa.  

 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał,  na jakim etapie są działania związane z bezpłatnym 

przejęciem od PKP budynków stacji w Zarszynie, Długiem i Nowosielcach. Drugie zapytanie 

dotyczyło aktualnego stanu prac nad planowaną przez Polski Związek Łowiecki w Krośnie  

budową strzelnicy myśliwskiej w Posadzie Zarszyńskiej. 

 

- Wójt odpowiedział Radnej Alfredzie Gierad, że w dniu 30 stycznia 2014 r . podpisane zostały 

dwa wnioski do NFOŚ, jeden o dotację drugi o  pożyczkę  na termomodernizację 11 budynków  

na terenie gminy na kwotę łączną 3 150 tys. zł. Następnie poinformował, że w okresie  ok. lipca 

- sierpnia br.  nastąpi rozstrzygnięcie dotyczące akceptacji bądź braku przyjęcia do realizacji 

tego wniosku. Przewidywany okres realizacji tego zadania to dwa lata.  

 

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi Wójt wyjaśnił, iż na posiedzeniu Komisji Finansów 

Budownictwa i Gospodarki Komunalnej odbytym w dniu 18 lutego 2014 r. poinformował  

radnych w  temacie zaistnienia możliwości  bezpłatnego przejęcia  budynków stacji kolejowych  

i przystanków od  PKP. Uzyskana  na tym posiedzeniu pozytywna opinia radnych pozwoliła 

Wójtowi na akceptację propozycji PKP i wyrażenia jej w formie notatki przesłanej do PKP 

 w Krakowie. Aktualnie Wójt oczekuje na dalsze propozycje PKP, sprawa jest w toku. 

Na kolejne zapytanie Radnego odnośnie planów budowy strzelnicy myśliwskiej Wójt 

odpowiedział, że realizacja tej inwestycji była wstrzymana na etapie przygotowywanej 

dokumentacji z uwagi na odwołanie od decyzji i ustaleń RDOŚ w Rzeszowie  do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Krośnie. Obecnie Polski Związek Łowiecki   

w Krośnie  uzupełnia  dokumentacje zgodnie z zaleceniami ,  które wskazało SKO.  Wójt 

wyraża nadzieję, że nikt więcej nie będzie składał odwołania  w tej sprawie. 

 

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie Wójta  z działalności w okresie między sesjami. 

 

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad kolejnym 

punktem porządku obrad,  dotyczącym” Informacji na temat sprawowania opieki zdrowotnej 

nad mieszkańcami gminy Zarszyn przez MedicSan Spółka z o.o.” 

Na wstępie poinformował, że zgodnie z „rozdz. 2 art. 7 ust.1 pkt. 5  Ustawy o samorządzie 

gminnym  zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych gminy,  

w tym zadanie ochrony zdrowia.   

W związku z tym temat ten został wpisany do  planu pracy Rady Gminy na 2014 r.  

 

Informację w powyższej sprawie opracowała i przedłożyła pod obrady Komisji Polityki 

Społecznej Rady Gminy Pani Urszula Wanielista - Prezes Zarządu MedicSan w Nowosielcach, 

która również w tym posiedzeniu uczestniczyła. Powyższą informację otrzymali wszyscy radni  
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i zaproszeni goście. Informacja ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

- Pani Urszula Wanielista- Prezes Zarządu MedicSan Spółka z o.o. w Nowosielcach 

poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej odbytym w dniu 24 marca br. 

powyższy temat był dokładnie analizowany, a w toku sesji Rady Gminy chciałaby jedynie 

zwrócić uwagę na  zagadnienia dotyczące  trudności  związanych  z adaptacją budynków,  tj. 

budynków Punktów  Lekarskich w Pielni i Bażanówce, których stan przystosowania  po 

ostatnich kontrolach kwestionuje SANEPID i NFZ. Sprawa dotyczy niedostosowania obiektów 

do odpowiednich wymogów, m.in. braku osobnych  węzłów sanitarnych  dla  pacjentów, co  

jest warunkiem funkcjonowania tych Punktów. Pani Prezes zaznaczyła także, iż Gmina 

dotychczas nie wywiązała się z deklaracji wykonania instalacji  centralnego ogrzewania  

w pomieszczeniach  Ośrodka Zdrowia w Odrzechowej. Obecnie pomieszczenia te  ogrzewane 

są atestowanymi piecykami gazowymi, które czasem stwarzają pewne zagrożenia( gasną). 

Ponadto w  pomieszczeniu socjalnym dla personelu zacieka sufit co wymaga naprawy instalacji 

wod.kan. Zaapelowała o przeznaczenie w budżecie gminy środków na realizację w/w zadań. 

 

Następnie odniosła się do zadanego w toku posiedzenia   Komisji Polityki Społecznej pytania  

dotyczącego   możliwości przyjmowania w Punkcie Lekarskim w Długiem  pacjentów przez 

drugiego lekarza.  

Pani Wanielista odpowiedziała, że w tym zakresie będzie musiała zostać przeprowadzona 

reorganizacja dyżurów lekarskich, a dodatkowe dyżury w tym punkcie byłyby możliwe jedynie 

w godzinach popołudniowych. Poinformowała także, iż MedicSan zabiega  

o dodatkowy etat dla kardiologa, który przyjmowałby  pacjentów o Ośrodku Zdrowia  

w Nowosielcach. To wszystko zależne jest od płatnika, którym  jest NFZ. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec poinformował, że na 

posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 24 marca br. w/w tematy były poruszane i poprosił Wójta 

o przeznaczenie w budżecie gminy środków niezbędnych dla  wykonania wydanych  przez 

SANEPID zaleceń odnośnie wymogu  budowy brakujących  węzłów sanitarnych  

w Punktach  Lekarskich w Pielni i Bażanówce jak i wykonania c.o. w Odrzechowej. Istnieje 

bowiem zagrożenie, że  jeżeli  sanitariaty w Punkcie Lekarskim Pielni i  Bażanówce nie zostaną  

wybudowane,  wówczas punkty te mogą zostać zamknięte. Następnie dodał, iż koszt wykonania  

w/w zadania w  Punkcie Lekarskim w Bażanówce wynosić może szacunkowo około  3000 zł. 

Kwota  ta zabezpieczyłaby wykonanie zadania, a  punkt ten  pozostałby  

i starsi ludzie mieliby bezpośredni  dostęp do lekarza.  

 

- Radny Jerzy Stączek zapytał ,czy istnieje możliwość  zwiększenia  ilości gabinetów 

fizjoterapii na terenie gminy, gdyż do obecnie funkcjonujących  w Nowosielcach i Zarszynie 

trzeba oczekiwać na zabiegi ponad miesiąc. 

 

- Radna Krystyna Trygar  zapytała, czy na prywatną wizytę u kardiologa w Nowosielcach też 

trzeba czekać kilka miesięcy. 

 

- Radny Janusz Dębski zapytał od kiedy będzie wiadomo, że w Punkcie Lekarskim  
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w Długiem  pacjentów będzie przyjmował drugi lekarz rodzinny. 

 

- Radny Andrzej Mindur zaznaczył, że w pomieszczeniach  Punktu Lekarskiego  

w Odrzechowej centralne ogrzewanie  planowane jest do realizacji w ramach budowy tego  

ogrzewania  w budynku Domu Ludowego w Odrzechowej ,  niemiej jednak na chwilę obecną  

poprosił o podjęcie działań w kierunku zabezpieczenia pomieszczenia socjalnego w  Punkcie  

Lekarskim przed  zaciekami  na suficie.  

 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał, czy z poradni medycyny sportowej na terenie gminy korzystali 

tylko  sportowcy – mieszkańcy naszej gminy, czy też i z innych gmin. Drugie zapytanie radnego  

dotyczyło określenia  zapotrzebowania na  pilne prace remontowe w Ośrodku Zdrowia  

w Zarszynie. 

 

- Pani Urszula Wanielista - Prezes MedicSan odpowiedziała: 

- Radnemu Jerzemu Stączkowi , że na obecną  chwilą  nie ma możliwości utworzenia na terenie  

gminy dodatkowego  gabinetu fizjoterapii; 

- Radnej Krystynie Trygar, że oczekiwanie na prywatną  wizytę u lekarza kardiologa w Ośrodku 

Zdrowia  w Nowosielcach  jest na pewno znacznie krótsze niż w ramach ubezpieczenia 

zdrowotnego; 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu odpowiedziała, że musi zostać przeanalizowany 

harmonogram prac wszystkich lekarzy, bo niektórzy pracują po kilka godzin  i na tę chwilę 

trudno dokładnie podać datę,  od kiedy  w Puncie Lekarskim w Długiem będzie mógł    

przyjmował pacjentów drugi lekarz; 

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi odpowiedziała, że z poradni sportowej w Nowosielcach 

korzystali sportowcy z całego powiatu. Niemniej jednak ostatnio korzystało z niej coraz mniej 

sportowców , w związku z czym  została zamknięta, a jej zadania przejęła poradnia w Sanoku. 

Na drugie zapytanie Radnego jakiego typu remonty są niezbędne do wykonania   w budynku 

Ośrodka Zdrowia w Zarszynie  odpowiedziała, że najpilniejszą  sprawą jest wykonanie  

termomodernizacji tego obiektu, aby ocieplić go i jednocześnie poprawić efekt wizualny. 

Rada Gminy powyższe sprawozdanie przyjęła. 

 

Ad. 7. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Brzozów. 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż w Uchwale Nr XXXV/315/ 2013 

Rady Gminy Zarszyn z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Brzozów  w § 1 ust. 1 Rada Gminy Zarszyn wyraziła wolę udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Brzozów z tytułu uczęszczania dzieci z terenu Gminy Zarszyn do 

Samorządowego  Przedszkola Nr 2 w Humniskach w kwocie 2 400 zł. W związku ze wzrostem 

kosztu utrzymania jednego dziecka w Samorządowym Przedszkolu w Humniskach udzielona 

wcześniej pomoc finansowa nie zabezpiecza w całości kwoty wynikającej  

z porozumienia zawartego na okres od stycznia do czerwca 2014 r. W związku z powyższym 

Uchwała Nr XXXV/315/2013 Rady Gminy Zarszyn  z dnia 18 grudnia 2013 r. traci moc  

i niezbędnym jest podjęcie nowej uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Brzozów. 
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- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały na 

posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 25 marca 2014 r. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 8. W dalszej kolejności przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2014-2023. 

 

 - Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam 

Malik oznajmił, że powyższy projekt uchwały był szczegółowo analizowany na posiedzeniu 

Komisji w dniu 25 marca br. i został pozytywnie zaopiniowany. Następnie zasugerował, 

aby w przyszłości zmienić porządek obrad i uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zarszyn podejmować po uchwale w sprawie zmian w uchwale budżetowej.  

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2014-2023. 

Uchwała podjęta została większością  głosów. Za jej podjęciem głosowało 13 radnych.  

0 przeciw , 2 wstrzymało się od głosu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 9. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2014 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zapytał, czy w w/w projekcie  uchwały 

pojawiły się autopoprawki. 

 

Skarbnik Gminy  na zadane pytanie odpowiedziała negatywnie. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na odbytym w dniu 25 marca br. posiedzeniu  Komisji Skarbnik Gminy 

szczegółowo omówiła projekt zmian  w uchwale budżetowej na 2014 r. Po przeprowadzonej 

dyskusji członkowie  pozytywnie zaopiniowali w/w projekt  8 głosami ”za” i 1” przeciw”. 

W trakcie tej dyskusji zwrócono szczególną uwagę na zadania ujęte w tym projekcie, które 

dotyczyły: 

- Działu 801 Oświata i wychowanie rozdz. 80101 oświata i wychowanie na które przeznaczona 

została kwota 10 tys. zł,  tj.  5 tys. zł na realizację zadania polegającego  na oczyszczeniu od 

strony północnej elewacji budynku Szkoły Podstawowej i Gimnazjum  

w Długiem  i 5 tys. zł  na poprawę stanu istniejącego  ogrodzenia przy tej szkole w okolicy 

boiska sportowego „ORLIK”. 

Po przeprowadzonej dyskusji wnioskowano, aby ujętych w projekcie uchwały  środków nie 

rozdrabniać na w/w  dwa zadania, a  w pierwszej kolejności przystąpić do wykonania 
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ogrodzenia z użyciem takich samych elementów jak od  strony drogi krajowej, co pozwoli 

uzyskać oczekiwany efekt wizualny. Po przeprowadzonej w tym temacie dyskusji , 

wnioskowano o pozostawienie tej kwoty w projekcie budżetu i ewentualnie poprzez 

Dyrektora ZEAS  raz jeszcze dokonać przeliczenia kosztów wykonania na dłuższym odcinku 

tego ogrodzenia Przewodniczący Komisji zaznaczył, iż ma nadzieję, że  ten temat zostanie 

odpowiednio  rozwiązany; 

- działu 926 Kultura fizyczna rozdz.92601 obiekty sportowe i przeznaczenia kwoty 2000 zł na 

zainstalowanie piłkochwytów. Radny Malik zapytał, czy zakupiona maszyna do przycinania 

sztucznej  trawy na boisku Orlik jest  planowania do wypożyczania  na inne tego typu obiekty, 

gdyż w ten sposób  jej zakup byłby rekompensowany finansowo.  

Dodał  także, iż zgodnie z przekazaną  na posiedzeniu Komisji informacja Skarbnika Gminy 

znajdująca się  na boisku szkolnym ORLIK szatnia  wymaga  doposażenia  w ławki,  wieszaki 

itp.; 

 - działu 754 Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa rozdz. 75412 Ochotnicze straże 

pożarne –  przyznania kwoty 150 tys. zł na” Zakup lekkiego samochodu pożarniczego dla OSP 

Jaćmierz”. Poprosił o podanie bliższych informacji określającej  na jakiej zasadzie ten zakup 

będzie dofinansowywany oraz  jakie  koszty utrzymania tego typu samochodu obciążą budżet 

gminy po dokonaniu jego zakupu. . 

 

- Radny Janusz Dębski poprosił o ponowne przeanalizowanie możliwości zabezpieczenia 

środków finansowych na całościową realizację zadania w zakresie budowy  ogrodzenia przy 

Szkole Podstawowej i Gimnazjum w Długiem  na długości ok. 230 m od strony wschodniej. 

Zaznaczył, że nadeszła  najwyższa  pora, aby to ogrodzenie wybudować, co znacznie 

poprawiłoby  efekt wizualny i pozwoliłoby na skuteczne oddzielenie  terenu szkoły od 

sąsiedniej  posesji. Wnioskował, aby ogrodzenie to było wybudowane z użyciem elementów 

takich, jak od strony drogi głównej. 

 

- Prezes Zarządu Oddziału Gminnego OSP  Radny Wojciech Niemiec zabrał głos i wyjaśnił, że 

pojawiła się możliwość pozyskania nowego samochodu dla OSP Jaćmierz o wartości  

150 tys. zł. Kwota stanowiąca równowartość  samochodu została zabezpieczona w projekcie 

zmian uchwały budżetowej na 2014 r. na wniosek  Prezesa OSP Jaćmierz. Następnie zaznaczył, 

że z budżetu gminy nie zostaną  wydatkowane na ten cel żadne środki finansowe.  Pochodzić 

one będą z następujących źródeł: 50 tys. zł   z Zarządu Głównego Związku OSP RP  

w Warszawie, 50 tys. zł  z Komendy Głównej Państwowej Straży Pożarnej, 25 tys. zł   

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Rzeszowie O/Krosno i  25 tys. zł z OSP 

Jaćmierz. Następnie zaznaczył, iż „w razie jak, by coś nie wyszło to odstąpią od tej umowy”. 

Poprosił o podjęcie tej uchwały. 

Następnie wnioskował o uwzględnienie  w projekcie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. 

kwoty 3000 zł z przeznaczeniem na remont sanitariatów w Bażanówce, także dla Pielni, aby 

mogły w tych miejscowościach  nadal funkcjonować Punkty Lekarskie.  

 

- Radna Alfreda Gierad wyjaśniła że w ramach funduszu sołeckiego przygotowywany jest 

projekt modernizacji domu ludowego w Odrzechowej poprzez budowę centralnego 

ogrzewania, który obejmie też ośrodek zdrowia. Jednak  trochę to potrwa. Na obecną chwilę 
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ważnym jest zabezpieczenie, aby w pomieszczeniu socjalnym ośrodka zdrowia nie zaciekał 

sufit  i poprosiła, aby to zadanie wykonać jako pilne.  

 

- Skarbnik Gminy powiedziała, iż dla  realizacji wnioskowanych zadań  w pierwszej kolejności 

musi zostać  opracowana  kalkulacja, gdyż trzeba określić  przybliżone koszty budowy 

sanitariatów w Bażanówce i Pielni dla potrzeb Punktów Lekarskich. Następnie zaznaczyła, że 

budżet dopiero zaczął się realizować,  a już  są  zgłaszane  duże potrzeby wydatków bieżących 

na  szkoły, ośrodki zdrowia,  na remonty dróg,  na zabezpieczenie wynagrodzeń dla nauczycieli. 

Jeżeli wystąpi potrzeba realizacji  drobnych awaryjnych  remontów, to zostanie ewentualnie 

uruchomiona rezerwa Wójta i te  nieduże kwoty mogą zostać ujęte w budżecie do bieżącej 

realizacji. 

 

- Radny Wojciech Niemiec zgłosił formalny wniosek o wycofanie złożonego wniosku o ujęcie  

w projekcie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. kwoty 3000 zł na remont sanitariatów.  

 

- Pan Eugeniusz Mazur - Kierownik Referatu Inwestycji przybliżył sposób wykonania zadania 

polegającego na oczyszczeniu i zagruntowaniu  elewacji na budynku Szkoły Podstawowej  

i Gimnazjum w Długiem od strony północnej na kwotę ok. 25 tys. zł. 

Następnie poinformował, że w ramach gwarancji inwestor został zobowiązany do wykonania 

piłkochwytów.  

 

- Pan Sebastian Bętkowski Dyrektor ZEAS  w Zarszynie  uzupełnił  wypowiedź Kierownika  

Mazura w zakresie szczegółów dotyczących przeprowadzenia remontu elewacji budynku SP 

 i Gimnazjum w Długiem. Następnie poruszył kwestie wykonania remontu ogrodzenia terenu 

SP i Gimnazjum w Długiem,  przedstawiając  szacunkowe koszty realizacji tego 

przedsięwzięcia.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, że na tę chwilę  nie ma nowych 

propozycji zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. 

 

W toku dalszej dyskusji głos zabrała Radna Alfreda Gierad, która zwróciła się do Prezesa 

Zarządu Oddziału Gminnego  OSP i stwierdziła, iż  „chwalebnym jest ”,  że  jednostka  OSP w 

Jaćmierzu   będzie posiadać cztery  samochody strażackie, ale jednocześnie  zapytała - po co” 

Poprosiła, aby ewentualne podpowiedzieć o potrzebie  sprzedaży chociażby dwóch z nich ,  

a  następnie  stwierdziła, że ” to  do niej nie przemawia, że będą mieć  aż cztery  samochody ”. 

Pytała dalej czy wszystkimi czterema samochodami strażacy pojadą jednocześnie do pożaru. 

Niemniej jednak jest pełna podziwu dla  zaangażowania w  ich pozyskiwanie ”. 

 

- Prezes Niemiec wyjaśnił, że w OSP Jaćmierz dwa samochody są  na stanie gminy, a te dwa 

będą na stanie jednostki i to jest sprawa zarządu i jednostki. Następnie dodał, iż każda jednostka 

z budżetu gminy otrzymuje na zakup paliwa kwotę 1000 zł,   niezależnie od ilości samochodów. 

 

- Radny Jerzy Stączek podniósł kwestię , że do wydatków związanych z utrzymaniem 

samochodów OSP należy również doliczyć  ubezpieczenia strażaków, samochodów, szkolenie 
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kierowców i pobory kierowców. 

 

- Prezes Zarządu OSP Wojciech Niemiec odpowiedział, że ze środków budżetu gminy opłacany 

jest tylko jeden spośród  kierowców w danej  jednostce OSP. Natomiast  przeszkolonych zostało 

33 kierowców w zakresie poruszania się pojazdami uprzywilejowanymi ze środków 

pochodzących z funduszy  jednostek OSP. 

 

- Skarbnik Gminy uzupełniła wypowiedź Radnego Jerzego Stączka przypominając, że   

utrzymanie samochodów to nie tylko środki na paliwo czy pobory kierowców,  ale są to także 

wydatki z budżetu gminy  na ubezpieczenia , przeglądy czy usuwanie awarii tych samochodów.  

 

W toku przeprowadzonej dyskusji nie było wniosku o ściągnięcie kwoty 150 tys. zł z działu  

754 Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa rozdz. 75412 Ochotnicze straże pożarne. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. 

Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 12 radnych,  

0 przeciw,  3 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Ad. 10. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż zgodnie z ustawą z dnia 21 lutego 

2014 r. o funduszu sołeckim (Dz. U. z 2014r., poz. 301)  Rada Gminy rozstrzyga  

o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki, podejmując 

stosowną uchwałę, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie funduszu 

w roku budżetowym. Uchwałę taką Rada Gminy ma obowiązek podjąć do dnia 31 marca roku 

poprzedzającego rok budżetowy. Uchwała podjęta po dniu 31 marca roku poprzedzającego rok 

budżetowy którego dotyczy jest nieważna. Uchwała o wyrażeniu zgody na wyodrębnienie 

funduszu ma zastosowanie do kolejnych lat budżetowych następujących po roku, w którym 

została podjęta. Środki funduszu muszą być przeznaczone na realizację przedsięwzięć, które 

zgłaszane są Wójtowi we wniosku przez sołtysa wsi do dnia 30 września poprzedzającego rok 

budżetowy. Przedsięwzięcia muszą spełniać warunki: być zadaniami własnymi gminy, służyć 

poprawie życia mieszkańców, być zgodne ze strategią rozwoju gminy. Środki funduszu 

sołeckiego mogą być również przeznaczone na pokrycie wydatków na działania zmierzające 

do usunięcia skutków klęski żywiołowej w rozumieniu ustawy z dnia 18 kwietnia 2002 r.  

o stanie klęski żywiołowej (Dz.U. Nr 62, poz. 558, z późn. zm.). Wysokość środków 

finansowych przypadających sołectwom w ramach funduszu sołeckiego obliczana jest według 

wzoru zawartego w w/w ustawie. Wójt w terminie do 31 lipca informuje sołtysów  

o wysokości środków, które będą do wykorzystania przez dane sołectwo w następnym roku,  

a sołtysi w terminie do 30 września przekazują Wójtowi wniosek, celem uwzględnienia go  

w projekcie budżetu gminy. W trakcie roku budżetowego, jednakże nie wcześniej niż po 

uchwaleniu budżetu gminy na dany rok i nie później niż do dnia 31 października danego roku 

budżetowego, sołectwo może złożyć do Wójta wniosek o zmianę przedsięwzięć lub ich zakresu 



10 

 

przewidzianych do realizacji w ramach funduszu. Sołectwo może również złożyć wniosek  

w sprawie dodania nowego przedsięwzięcia w związku z oszczędnościami wynikłymi  

z realizacji pierwotnego wniosku.  

Sołectwa mogą realizować wspólne przedsięwzięcia. Każde z sołectw zamierzających wspólnie 

realizować przedsięwzięcie odrębnie uchwala wniosek. 

Gminy będą mogły odzyskać część kwoty wydanej w ramach funduszu sołeckiego w formie 

dotacji celowej. W zależności od wysokości dochodów gminy budżet państwa zwróci od 20 do 

40 %. Refundacja będzie dotyczyła wydatków poniesionych w roku poprzedzającym rok 

otrzymania zwrotu. Rada Gminy ma kompetencję zwiększyć środki funduszu ponad wysokość 

obliczoną według ustawowego wzoru. Jednakże tych środków nie wlicza do wydatków  

wykonanych, od których przysługuje częściowy zwrot z budżetu państwa.  

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 25 marca br. członkowie Komisji 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie  

w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. Następnie Przewodniczący Komisji 

zaznaczył, iż dobrze się stało, że zmieniła się ustawa o funduszu sołeckim ,co pozwoliło na to, 

że  miejscowości mogą się łączyć i realizować wspólną większą  inwestycję. Kolejny raz 

powtórzył, aby ze środków  tego funduszu w pierwszej kolejności przyjąć do realizacji zadania,  

które służą poprawie bezpieczeństwa w obiektach komunalnych tj. właściwie działająca  

instalacja  elektryczna,  gazowa, c.o. itp. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik do brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nieodpłatne nabycie nieruchomości położnej na terenie wsi Odrzechowa, stanowiącej 

własność Skarbu Państwa – Agencji Nieruchomości Rolnych.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż do przeprowadzenia procedury 

nieodpłatnego przekazania nieruchomości przez ANR niezbędna jest uchwała Rady Gminy 

Zarszyn, upoważniająca Wójta do nabycia nieruchomości, powołująca się w treści na art. 24 

ust. 5 c ustawy z dnia 19 października 1991 r. o gospodarowaniu nieruchomościami Rolnymi 

Skarbu Państwa (Dz. U. z 2007 r. nr 231 poz. 1700 ze zm.). Stosownie do art. 24 ust. 5c w/w 

ustawy, nieruchomości wchodzące w skład zasobu, przeznaczone w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego lub studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy, na cele związane z realizacją inwestycji infrastrukturalnych służących 

wykonywaniu zadań własnych Agencja może, w drodze umowy, nieodpłatnie przekazać na 

własność jednostce samorządu terytorialnego. Wszelkie koszty związane z procedurą przejęcia 

powyższej  działki ponosi Gmina Zarszyn. Szacunkowe koszty wynoszą 1000 zł (sporządzenie 
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dokumentacji geodezyjnej, pokrycie kosztów sądowych i materialnych). 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan  Adam Malik 

oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały, wyrażając 

tym samym zgodę na przejęcie nieruchomości  gruntowej Skarbu Państwa o pow. 0,06 ha 

położonej na terenie wsi Odrzechowa z przeznaczeniem na realizację inwestycji pn. 

”Urządzenie infrastruktury drogowej”. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położnej na terenie wsi 

Odrzechowa, stanowiącej własność Skarbu Państwa – Agencji Nieruchomości Rolnych. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.12. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusje nad projektem 

uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zarszyn 

oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły 

wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli, specjalności i formy kształcenia, na które 

dofinansowanie jest przyznawane na rok 2014.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż zgodnie z art. 91d pkt 1 w związku 

z art. 70a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela (Dz. U. z 2006 r. Nr 97, poz. 

674, z późn. zm.) do kompetencji Rady Gminy należy wyodrębnienie w budżetach organów 

prowadzących szkoły środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli  

z uwzględnieniem doradztwa metodycznego – w wysokości 1% planowanych rocznych 

środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Podział w/w środków został 

dokonany po zasięgnięciu opinii związków zawodowych zrzeszających nauczycieli oraz  

z uwzględnieniem możliwości finansowych budżetu Gminy Zarszyn. Na podstawie aktu 

wykonawczego do ustawy Karta Nauczyciela, tj. z § 6 ust. 2 i § 7 rozporządzenia Ministra 

Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 29 marca 2002 r. w sprawie sposobu podziału środków na 

wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli pomiędzy budżety poszczególnych 

wojewodów, form doskonalenia zawodowego dofinansowywanych ze środków 

wyodrębnionych w budżetach organów prowadzących szkoły, wojewodów, ministra 

właściwego do spraw oświaty i wychowania oraz szczegółowych kryteriów i trybu 

przyznawania tych środków (Dz. U. Nr 46, poz. 430), plan dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli został opracowany po uwzględnieniu wniosków Dyrektorów szkół 

prowadzonych przez Gminę Zarszyn. Z Dyrektorami szkół została również skonsultowana 

maksymalna kwota dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady 

kształcenia nauczycieli za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Zarszyn. W związku z powyższym podjęcie niniejszej 

uchwały jest zasadne.  
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- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że w/w projekt 

uchwały był przedmiotem obrad posiedzenia Komisji i został pozytywnie zaopiniowany.  

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zarszyn oraz 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły 

wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli, specjalności i formy kształcenia, na które 

dofinansowanie jest przyznawane na rok 2014. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie  trybu udzielania 

i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych posiadających uprawnienia szkoły publicznej, 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem mówiący o tym , iż ustawa z dnia  

13 czerwca 2013 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. 

z 2013 r poz. 827) zwana ustawą przedszkolną wprowadziła szereg nowych uregulowań 

dotyczących wychowania przedszkolnego, w tym nowe zasady dotyczące dotowania 

publicznych i niepublicznych szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego,  

a także formułuje katalog wydatków na jakie dotowany podmiot może wykorzystać otrzymaną 

dotację. Od dnia 1 września 2013 r. obliczając wysokość dotacji, gmina od jej podstawy 

odejmuje opłaty rodziców z tytułu wychowania przedszkolnego ( tj. maks. 1 zł za godzinę zajęć 

ponad czas bezpłatnego nauczania) oraz za wyżywienie. Uchwała precyzuje również zasady 

naliczania i rozliczania dotacji udzielanej szkołom i przedszkolom. Zważywszy na powyższe, 

podjęcie uchwały jest zasadne.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że ten projekt 

uchwały został również pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji na odbytym 

posiedzeniu w dniu 25 marca 2014 r.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  pod głosowanie  projekt uchwały 

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych posiadających 

uprawnienia szkoły publicznej, niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 14. W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Odrzechowa. 
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Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy 

 z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, organizację i zakres działania jednostki 

pomocniczej określa rada gminy odrębnym statutem, po przeprowadzeniu konsultacji.  

Na odbytym w dniu 13 stycznia 2013 r. zebraniu wiejskim w Odrzechowej mieszkańcy 

Sołectwa Uchwałą Zebrania Wiejskiego Nr 1 /ZWO/2013 wnioskowali do Rady Gminy 

Zarszyn o powołanie  doraźnej Komisji Statutowej, której zadaniem byłoby doprecyzowanie 

zapisów dotyczących mienia gminnego. 

W dotychczas obowiązującym Statucie Sołectwa Odrzechowa przyjętym Uchwałą 

Nr XXXI/233/2002 Rady Gminy Zarszyn z dnia 30 kwietnia 2002 r. z późn. zm.- Komisja 

Statutowa zaproponowała  zmiany zapisów statutu dotyczące: 

- mienia gminnego, 

- zarządzania mieniem, 

- dochodów sołectwa, 

- a także inne zapisy uaktualniające stan prawny Statutu Sołectwa w Odrzechowej. 

Przedstawione do konsultacji zebrania wiejskiego proponowane zmiany w Statucie Sołectwa 

Odrzechowa zostały pozytywnie zaopiniowane Uchwałą Zebrania Wiejskiego N1/ZWO/2014 

z dnia 2 lutego 2014 r. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa 

Odrzechowa – Komisja Statutowa przedkłada Radzie Gminy do uchwalenia. 

 

- Przewodnicząca Komisji Statutowej Pani Alfreda Gierad oznajmiła, że zebranie wiejskie  

w styczniu 2013 r. wnioskowało do Rady Gminy o powołanie Komisji Statutowej celem 

doprecyzowania  i uaktualnienia zapisów w Statucie Sołectwa Odrzechowa. Uchwałą Rady 

Gminy powołana została Komisja Statutowa, w pracach której uczestniczyli radca prawny 

Urzędy Gminy w Zarszynie oraz Pan Wiesław Józefczyk -,  Prezes  Stowarzyszenia na Rzecz 

Rozwoju Wsi Odrzechowa. W wyniku dwukrotnego posiedzenia Komisji przygotowany został 

projekt zmian, następnie przedłożony do zaopiniowania przez  Zebranie Wiejskie   

w Odrzechowej , które przedmiotowy projekt pozytywnie zaopiniowało w  dniu 2 lutego 2014r. 

Następnie podziękowała radcy prawnej i członkom Komisji za udział w pracach  komisji  

i przygotowanie projektu uchwały. Jednocześnie zwróciła się do radnych 

o pozytywne zagłosowanie nad tym projektem, by w ten sposób uszanować  wolę mieszkańców 

i pracę Komisji Statutowej.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Sołectwa Odrzechowa. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 15.  Kolejny punkt posiedzenia dotyczył podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Zarszyn w 2014 r.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż w związku z nowelizacją ustawy 

 z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt (Dz. U. z 2013 r. poz. 856.) Rada Gminy 
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zobowiązana jest do corocznego określania w drodze uchwały programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

W związku z powyższym przygotowany został Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zarszyn w 2014 roku, który stanowi 

załącznik do projektu uchwały. Obejmuje on swoim zakresem realizację takich zadań jak: 

- zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt, 

- opieka nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie, 

- odławianie bezdomnych zwierząt, 

- obligatoryjna sterylizacja albo kastracja zwierząt w schroniskach dla zwierząt, 

- poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt, 

- usypianie ślepych miotów, 

- wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich, 

- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt. 

Projekt programu  został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego Inspektora Weterynarii                              

w Sanoku oraz Polski Związek Łowiecki Okręgu Krośnieńskiego. Przekazano go również do 

społecznej konsultacji dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działających na 

obszarze Gminy Zarszyn oraz poprzez obwieszczenie Wójta Gminy Zarszyn na stronie 

internetowej Gminy Zarszyn - www.zarszyn.pl organizacjom społecznym, których statutowym 

celem jest ochrona zwierząt, działających na terenie Gminy Zarszyn.  

 

- Przewodniczący Komisji   Polityki Społecznej Pan  Wojciech Niemiec przypomniał, 

że w związku ze zmianą  ustawy o ochronie zwierząt Rada  Gminy zobowiązania jest do 

corocznego   podejmowania w/w uchwały. W ubiegłym roku na ten cel przeznaczona była 

kwota w wysokości 5 tys. zł, a w obecnym  projekcie uchwały jest 5.,5 tys. zł. Zapytał, czy na 

terenie  ZGK w Zarszynie został wybudowany  kojec w celu przetrzymywania wyłapanych 

zwierząt dopóki nie zastaną przekazane do schroniska. Zapytał także, czy numer  telefonu 

134671022 ZGK w Zarszynie czynny jest całodobowo. 

 

- Pani Krystyna Stasiczak odpowiedziała, że  nr telefon 134671022 jest czynny całodobowo. 

 

- Pan Zbigniew Dec Zastępca Wójta odpowiedział, że  w związku z zawartą umową z firmą 

weterynaryjną  w Przemyślu i miejscowym lekarzem weterynarii w pełni zostały zabezpieczone 

potrzeby w zakresie przejmowania i przechowywania zwierząt i nie wystąpiła potrzeba budowy 

kojca, gdyż pracownicy schroniska do 2 godzin od zgłoszenia przyjeżdżają po zwierzęta. 

Zastępca Wójta dodał następnie, iż w roku 2013  na realizację zadań w zakresie ochrony 

zwierząt wydatkowano kwotę  13 540 zł. Są to koszty wyłapania i wykarmienia  oraz  opieki 

weterynaryjnej  6 psów i 6 kotów znalezionych na terenie gminy jako bezdomne. Następnie 

zaapelował  o większą odpowiedzialność  i opiekę   nad  zwierzętami,  gdyż bezdomność 

zwierząt pociąga za sobą   zbyt duże wydatki z budżetu gminy.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod glosowanie projekt uchwały 

file:///C:/Users/uzytkownik/AppData/Local/Microsoft/Windows/INetCache/IE/VKPIMILF/www.zarszyn.pl
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w sprawie  przyjęcia „ Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zarszyn w 2014 r”. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. 16.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad 

sprawozdaniem z realizacji” Rocznego Programu współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2013 r.”. 

 

Powyższe sprawozdanie przygotowała Pani Bogumiła Bętkowska Kierownik Referatu Kultury 

Sportu i Promocji Gminy. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec  oznajmił, że powyższe 

sprawozdanie było przedmiotem pracy na posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 24 marca br. 

Następnie podał, że w 2013 r. na dotacje dla organizacji pozarządowych przeznaczono kwotę 

w wysokości 132 500,00 zł, w tym 22 500,00 zł na realizację zadań z zakresu ochrony zdrowia- 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, kwotę 45 000,00 zł na zadania  

z zakresu kultury, 65 000,00 zł na realizację zadań z zakresu upowszechniania kultury fizycznej.  

 

- Radna Alfreda Gierad  dodała,  iż w sprawozdaniu tym pominięto  informację , że  w 2013 r. 

Gmina udzieliła Stowarzyszeniu na Rzecz Rozwoju Wsi Odrzechowa nieprocentowanej 

pożyczki w kwocie 10 tys. zł na realizacje projektu w ramach Szwajcarsko- Polskiego 

Programu Współpracy. Udzielona pożyczka pozwoliła na realizację projektu pn. Utworzenie 

Krainy Odrzechowskich  Rozbójników. Pożyczka ta została już spłacona po otrzymaniu 

refundacji poniesionych wydatków kwalifikowanych projektu.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

Rada Gminy  powyższe sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 17. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył, że Wójt Gminy przedłożył 

„Analizę stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Zarszyn za okres od  

1 lipca 2013 r. do 31 grudnia 2013 r.”. Powyższą analizę otrzymali Radni i zaproszeni Goście  

i tym samym zasygnalizował, że  jeżeli wystąpi taka potrzeba, to można będzie podniesioną  

w analizie  tematykę  wpisać do programu debaty na sesję Rady Gminy. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał także, iż  z dniem  

30 kwietnia br. mija termin składnia oświadczeń majątkowych i na dyżurze  w każdą  środę  

w godzinach od 10- tej do 11-tej  - będzie  te  oświadczenia odbierał. 

 

- Radny Adam Malik wnioskował o: 

-  remont drogi  gminnej od  przysiółka „Chmurówki” w Posadzie Jaćmierskiej   do 

miejscowości Bażanówka, której nawierzchnia została zniszczona podczas budowy sieci 
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kanalizacyjnej. Drogą tą  mieszkańcy Posady Jaćmierskiej dojeżdżają  do pól,  a obecny stan  

nawierzchni tej drogi bardzo ten dojazd utrudnia; 

- podjęcie działań w kierunku wycięcia lub przecięcia zwisających  na drogę w Posadzie 

Jaćmierskiej konarów drzew, które utrudniają widoczność kierowcom,  

- remont ubikacji w budynku Domu Strażaka w Posadzie Jaćmierskiej, gdzie obecnie ma 

również siedzibę świetlica środowiskowa dla młodzieży, 

- Radny zapytał o to czy zakupione urządzenie  do strzyżenia sztucznej trawy na boisku ORLIK 

będzie  wypożyczane na inne tego typu boiska, „aby w ten sposób maszyna mogła zarobić na 

własne utrzymanie”, gdyż nie uzyskał odpowiedzi na wcześniej zawarte w tym temacie pytanie.  

 

- Radny Jerzy Stączek wnioskował o to , aby z chwilą  przystąpienia do  remontu drogi gminnej 

Bażanówka –„ Chmurówki” wykonać także  remont tej drogi w kierunku do Jaćmierza, gdyż 

jest to dalszy jej odcinek, 

- wnioskował  o to,  aby wywiesić na tablicach ogłoszeniowych  zawiadomienia o pilnej 

potrzebie  przycięcia konarów drzew wyrastających  poza ogrodzenia, 

- zapytał, czy na nowo otwartym miasteczku ruchu drogowego w Jaćmierzu planowane są do 

odbycia jakieś szkolenia, kursy nauki jazdy itp.  

 

- Radna Anna Szajna wnioskowała o to, aby podjąć rozmowy z Nadleśnictwem Brzozów 

zmierzające do uzyskania partycypacji w kosztach poprawy stanu nawierzchni drogi koło 

Kościoła Parafialnego  w Nowosielcach, która została zniszczona w trakcie wywożenia drewna 

z lasu. Droga ta pełni  rolę drogi  strategicznej, objazdowej i musi być przejezdna. Poprosiła 

Wójta, aby potraktował tę sprawę jako pilną.  

 

- Radny Janusz Dębski wnioskował o  to,  aby wygospodarować w budżecie gminy środki na 

wyżwirowanie  drogi rolniczej w Długiem w kierunku pod „Stachanów”, która już dawno  nie 

była remontowana, a stan jej nawierzchni jest  bardzo zły. Drugi wniosek Radnego dotyczył  

już kilkakrotnie wnioskowanego przystąpienia  do wykonania remontu  drogi do nowo 

wybudowanego osiedla za torami kolejowymi w Długiem. Kolejny wniosek dotyczył także 

poprawy stanu nawierzchni  pozostałych dróg gminnych na terenie tej miejscowości,  o remont 

których apelują  mieszkańcy. 

 

- Radny Wojciech Niemiec zapytał Kierownika Mazura o zakres prac przy planowanej 

budowie boiska wielofunkcyjnego wraz z oświetleniem terenu przy  Domu Strażaka  

w Bażanówce.  Następnie -  jak zaznaczył Radny Wojciech Niemiec - w pełni popiera 

wniosek Radnego Adama Malika o wykonanie remontu drogi od przysiółka „ Chmurówki”  

do miejscowości Bażanówka, której zły  stan nawierzchni stwarza poważne utrudnienia  

w poruszaniu się pojazdami.  

 

Ad.18. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili: 

 

- Pan Eugeniusz Mazur - Kierownik Referatu Inwestycji  powiedział, że  planowana do 

realizacji w Bażanówce  budowa boiska wielofunkcyjnego wraz  z jego oświetleniem  jak  

i terenu wokół  jest w fazie uzgodnień i przygotowywania dokumentacji pod tę inwestycję. 
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Następnie dodał, że najprawdopodobniej  w czerwcu br. Starostwo Powiatowe w Sanoku 

może wydać pozwolenie na realizację tego  zadania.  

 

-  Pan Andrzej Betlej Wójt Gminy na wstępie przekazał informację Sołtysom  

 i Przewodniczącym Spółek Wodnych z terenu  gminy o tym, że w terminie do 15 kwietnia br. 

istnieje możliwość składania przez Zarządy Spółek Wodnych wniosków do Urzędu 

Marszałkowskiego o udzielanie dotacji celowej na bieżące utrzymanie tj. na konserwację  

i renowację rowów melioracyjnych. Formularze tych wniosków  można pobrać ze strony 

internetowej Urzędu Marszałkowskiego. Zaznaczył, że jest to obecnie  jedyne źródło 

dofinansowania Spółek Wodnych z możliwością  pozyskania  kwoty od 15 do 50 tys. zł. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiadając na wniosek dotyczący  remontu drogi gminnej  

„Chmurówki” -  Bażanówka powiedział, że  złożony został wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego w Rzeszowie o dofinansowanie tego zadania  i obecnie trwa oczekiwanie 

na jego rozstrzygnięcie. 

 

- Na wniosek Radnego Jerzego Stączka  w sprawie znacznego ograniczenia widoczności  

z powodu zwisających konarów drzew na jezdnię w Posadzie Jaćmierskiej  Wójt odpowiedział, 

że realizacja  tego zadania została zlecona  do realizacji  prywatnej firmie. Natomiast na 

prywatnych posesjach każdy  właściciel  ma obowiązek osobiście  te  konary przycinać. 

 Na drugie zapytanie radnego odnośnie planowanych do odbycia imprez na nowo 

wybudowanym miasteczku ruchu drogowego w Jaćmierzu Wójt odpowiedział, że  między 

innymi w dniu 9  maja br. z okazji X rocznicy wejścia Polski do UE  pod patronatem Wojewody 

Podkarpackiego odbędzie się konkurs wiedzy o UE szkół podstawowych 

 i gimnazjów o puchar Pani Wojewody, a także finał powiatowy Turnieju bezpieczeństwa  

w ruchu drogowym. Planowany jest także do odbycia w dniu 23 maja br. - wojewódzki finał  

Turnieju bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Wcześniej, w dniu 15 kwietnia br. odbędzie się 

gminny finał Turnieju bezpieczeństwa w ruchu drogowym. W dniu 1 czerwca br. Szkoła 

Podstawowa w Jaćmierzu wspólnie z Radą Rodziców  planuje  zorganizować  imprezę dla 

uczniów. Kalendarz imprez jest wypełniony, obserwuje się  duże zainteresowanie tym 

imprezami. Wójt zaznaczył także, iż występuje pilna potrzeba wyremontowania terenu wokół 

tego „miasteczka” od strony stadionu w Jaćmierzu. 

 

- Na wniosek Radnego Malika dotyczący remontu ubikacji w budynku Domu Strażaka  

w Posadzie Jaćmierskiej Wójt odpowiedział, że  w pierwszej kolejności trzeba przygotować 

kosztorys inwestorski, aby móc rozmawiać o kosztach tej inwestycji.  Na kolejne zapytanie 

radnego w kwestii możliwości wykonywania usługi strzyżenia nawierzchni  z sztucznej trawy  

na innych poza Gminą Zarszyn  boiskach typu  ORLIK - Wójt odpowiedział, że dotychczas nie 

wpłynęło tego typu zapotrzebowanie. 

 

- Radnej Annie Szajna na wniosek dotyczący remontu drogi w Nowosielcach zniszczonej przez 

Nadleśnictwo w Brzozowie Wójt odpowiedział, że podejmie próby przeprowadzenia rozmów , 

aczkolwiek zdaje sobie sprawę z ograniczoności środków pozostających w dyspozycji Lasów 

Państwowych.  
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- W sprawie przeprowadzenia remontu dróg rolniczych  i gminnych w Długiem, czy innych 

miejscowościach, Wójt  odpowiedział, że na ich realizację potrzebne są większe  środki  

finansowe, których  cały czas w  budżecie gminy  brakuje. 

 

Ad. 19. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został  

w pełni zrealizowany. Ogłosił trzydziestą ósmą sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji  

2010-2014  za zamkniętą.  

           

 

Protokołowała:       Przewodniczący  

Irena Kasza               Rady Gminy Zarszyn 

                            mgr Janusz Konieczny 
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